

Referat fra Bestyrelsesmøde i DTS Kreds II, Syd



Onsdag, d. 4. marts 2026, kl. 9-12 på Teams

Mødets formål:

- At klæde formanden på til efterfølgende hovedbestyrelsesmøde, med relevante bemærkninger fra bestyrelsen, herunder åben dialog om udfordringer og problemstillinger fra valgenheder i kredsen.
- Vidensdeling valgenhederne imellem samt orientering fra diverse mødeaktiviteter.

Mødedeltagere:

Tillidsrepræsentanter fra valgenhederne under DTS Kreds II, Syd:

Kim Jensen, Stine Palmelund, Hetty Møller, René Winzor, Tine Vestergaard Todsén, Bjarne Andersen, Martin Rodam, Lise Ploug, Adel Cajlakovic, Susie Pedersen, Jannie Hansen, Torben Baun Madsen og Mette Andreassen.

Afbud:

-

Ordstyrer:

Kim Jensen

Referent:

Mette Andreassen

Punkt	Tid		Beskrivelse
1.	5 min.	Velkomst (O)	Godkendelse af dagsorden og praktiske oplysninger for mødet.
2.	5 min.	Opmærksomhedspunkter (D)	Nuværende punkter: 1) Åbenhed mellem HB og kredsbestyrelsen 2) Sygefravær/-samtale, løbende opfølgning i valgenheders, beskyttelse af medlemmer 3) Fokus på løbende trivselsmålinger. <i>Ad 1) Ingen bemærkninger</i> <i>Ad 2) Ingen bemærkninger</i> <i>Ad 3) Ingen bemærkninger</i>
3.	60 min.	Orientering fra valgenhederne (O-D)	Hvad er der sket i valgenhederne siden sidste møde, herunder erfaringsudveksling. <i>Der er kredsseminar i Kollund den 10. og 11. september.</i> <i>Der er repræsentantskabsmøde i Middelfart den 24. september.</i> Padborg v/Adel: Der er kommet et nyt medlem pr. 1. marts 2026. Middelfart v/Lise: Der er kommet et nyt medlem. Ringe v/Mette: Der er valgmøde den 18. marts 2026, hvor Hans Holmer er inviteret til at tale om OK26.

			Tønder v/Torben: Der afholdes generalforsamling den 26. marts 2026. Ribe v/Kim: Der afholdes generalforsamling den 21. maj. Pr. 2. februar er der ansat en praktikant i Udland3. Der er ansat 12 nye vikarer i BV til hjælp i peakperioden. Odense v/Stine: Der afholdes generalforsamling den 16. marts 2026. De sidste ting, der mangler i Woodhub, er på vej. Der er kommet en "forandrings-APV" til besvarelse. Spillemyndigheden v/Susie: Der er en leder, der har fået ridderkorset. Der har været en mindre omorganisering. Der er møde med Hans på Teams den 17. marts vedrørende OK26. Svendborg v/Martin: Der var frist i fredags med lønskemaer. Forhandlinger startes op torsdag den 12. marts. Planen er, at forhandlinger er færdige før påske. Der er ansat 20-25 vikarer til hjælp med årsopgørelsen (de skal sidde i Ringe) Der har været besøg af en HR partner fra Roskilde vedr. sygefravær. Svendborg v/Bjarne: Der er ansat 1 vikar. Den 8. og 9. april er der lønforhandlinger i Århus. Haderslev v/Rene: Der er valgmøde den 18. marts. Der er kommet 2 nye medlemmer. Fredericia v/Tine: Der blev afholdt medlemsmøde den 17. februar med Allan og Hans. Esbjerg v/Hetty: Der er frokostmøde på mandag den 9. marts med drøftelser af OK26. Der er planer om valgmøde i maj.
	10 min.	PAUSE	
4.	60 min.	Dagsorden til HB-mødet d. 5. marts 2026 (O-D)	Pkt. 3 - OK26 <i>MEDST har oplyst, at som følge af udskrivelse af valg er forhandlinger sat på pause.</i> <i>Der blev talt om den statslige ramme sammenlignet med den kommunale ramme.</i> Pkt. 4 – Statsligt arbejdsprogram – herunder varslinger til afskedigelse <i>Drøftelse af hvordan varetagelse af de opgaver, hvor der er "hul" efter de afskedigede, håndteres.</i> <i>Vurderingsstyrelsen har snart ca. 50 nye jobopslag ude (Haderslev, Aalborg og Roskilde).</i> Pkt. 5 – Kongres 2026 – planlægning <i>Den 20. og 21. oktober afholdes kongres i Nyborg.</i> <i>Antallet af officielle gæster kan reduceres.</i> <i>Alternativer til den nuværende gruppelivsordning? Drøftelse af dette – der er opbakning men ikke enstemmigt flertal i kredsen for, at den nuværende ordning skal fortsætte. Der ønskes et nyt oplæg fra sekretariatet.</i>

			<i>Fraktionsmøder i valggrupper og kredse om formiddagen den 20. oktober bør bibeholdes. Dog gerne med dagsorden og struktur.</i> Pkt. 6 – TR-konference 2026 – planlægning <i>Forslag til emner: TR-vilkår, opgavebortfald og regelforenklinger.</i> Pkt. 7 – Budgetlægning næste kongresperiode – status på arbejdsgrupper <i>Drøftelse af status på arbejdsgrupperne. Der bliver lavet en slags værktøj til TR'erne og et faktaark. Ligeledes en folder i forbindelse med at hver nye medlemmer.</i>
5.	30 min.	Orientering fra afdelinger og udvalg m.v. (O)	Hvad sker der i styrelser, fagområder, afdelinger, udvalg m.v. Jura v/Stine: Der blev afholdt SU i Jura i sidste uge. Der var kommissorium på. Opgavebortfald og regelforenklaring giver ressourcetræk i Jura (nye love). Det samme med brug af AI. Netværksmøder og kurser der faciliteres af Jura er sat i bero her i 1. halvår. Fagdirektør kommer til Odense på fredag den 6. marts. Sktst v/Stine: Der var HSU i mandags den 2. marts. Der blev bl.a. talt om opgavebortfald, og der blev evalueret på statens arbejdsprogram. IT-nedbrud blev også drøftet i forhold til opgavefordeling. Der er indkaldt til HSU i økonomi den 25. marts 2026. Person v/Kim: Der blev afholdt dialogmøde den 19. februar, hvor der bl.a. blev talt om KPI'ere og intern kontrol. I fremtiden skal der arbejdes med frivillig flyt på opgaver. Der er SU-møde den 16. marts Temadrøftelse om sygefravær i SU den 21. april i Odense. Procesudvikling v/Kim: Der er tillægsforhandlinger den 18. marts. Personprocesser v/Kim: Der er tillægsforhandlinger den 27. marts. Udland v/Kim: Der er tillægsforhandlinger den 23. marts. På dialogmøde den 16. februar blev der orienteret om, at der er ansættelsesstop indtil oktober. HAMU v/Kim: Der afholdes Teams-møde den 17. marts. Formue og Investering v/Tine: Der er tillægsforhandlinger næste torsdag den 12. marts. Borger v/Tine: Der er tillægsforhandlinger den 17. marts. Der skal hjælpes med bindende svar i ca. 6 måneder. SPM v/Susie: Der er tillægsforhandlinger den 4. maj. Arbejdsmiljøudvalg v/Susie: Der er indkaldt til møde den 19. marts.

			SMS v/Hetty: Der er tillægsforhandlinger den 28. april. Der er SU-møde næste fredag den 13. marts. Vurdst v/Martin: Der er planlagt SU-møde den 8. april. Gældst v/Torben: Der har været SU i Gældsstyrelsen med evaluering af afskedigelsesrunden. Der har været og er stadig udfordringer med den nye proces for underskrivning og godkendelse af senioraftaler – hvem gør hvad og hvornår. Ledelsen ønsker, at der i forbindelse med indkaldelse og afholdelse af medlemsmøder er en bedre dialog med og underretning til funktionsledere og underdirektører omkring tidspunkt (helst uden for telefon åbningstider), og for at de har mulighed for at tage højde for det i vagtplanlægning.
6.	5 min.	Eventuelt	-